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Úvodní slovo starosty

Vážení spoluobčané,

je třeba se na svět dívat optimisticky, a proto 
začnu letošní první číslo našeho občasníku zprá-
vou, že obec Dražice slaví letos výročí 670 let 
od  první písemné zmínky. Historie slovanského 
osídlení našeho krásného kousku země sahá sa-
mozřejmě daleko hlouběji. V  loňském roce jsme 
zahájili práce na knize o historii naší obce a přál 
bych si, abychom ji v roce našeho výročí dokončili 
a předali výtisk do každé domácnosti. Plánovali 
jsme, že zahájíme rok Obecním plesem s důstoj-

ným zahájením oslav našeho výročí. Bohužel za-
čátek roku byl ještě v  doznívání koronavirových 
opatření a museli jsme od něj a několika dalších 
akcí upustit. Mrzí nás to, ale o to více podporuje-
me a podpoříme ostatní sportovně-kulturní akce. 
Chtěl bych poděkovat Fandovi Kotšmídovi 
za  zahájení kulturní sezóny perfektním dalším 
ročníkem Dražického koštu pálenek. Taktéž patří 
velký dík manželům Hervířovým za  uspořá-
dání degustace výborného vína a příjemného po-
sezení v kulturním domě, kdy jsme si mimo jiné 
mohli vychutnat poslech operní pěvkyně pod 

nápisem Dražice sobě! Budu moc rád, aby tato 
tradice pokračovala. Další společenské události 
by měly také navázat na  naše výročí. Čeká nás 
hasičská soutěž, pouťová zábava i sraz motocyklů 
československé výroby, který bude v Dražicích již 
podesáté. Chtěli bychom, aby oslavy výročí vyvr-
cholily 27. 8. 2022 Spolkovým dnem a na pod-
zim Setkáním seniorů. Stále je ve  hře návštěva 
ve spřátelené obci Slovany. V návaznosti na bu-
doucí situaci ještě čekáme na  finální společné 
rozhodnutí. Velmi mne mrzí, že „zatím“ ukončila 
svou činnost organizace NOM. Byla vždy součás-
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Výtah z jednání zastupitelstva obce

tí kulturního života v obci a spojena s mnoha tra-
dičními akcemi. Ale čas a vývoj nezastavíme. Jak 
poslouchám od kolegů starostů, obdobný vývoj je 
v takovýchto obcích současným trendem.

S  výstavbou Komunitního domu pro se-
niory mám spojenou velmi pozitivní zprávu. 
Spolu s  9 miliony Kč z  dotace Ministerstva pro 
místní rozvoj uspěla naše obec s žádostí o dotaci 
z  Krajského investičního fondu Jihočeské-
ho kraje. Na doporučení rady kraje schválilo za-
stupitelstvo kraje dotaci pro naši obec ve výši 15 
milionů Kč. Myslím, že se nám povedlo společně 
s paní místostarostkou Eliškou Pospíšilovou udě-
lat opravdu kus práce a chtěl bych jí tímto veřejně 
poděkovat. Je to práce, která není tolik vidět jako 
nově vybudovaný chodník či komunikace, ale jak 
jsme společně ve  vedení obce úspěšní s  realiza-
cí staveb, daří se nám přinést do  obce i  nemalé 
prostředky z  dotačních titulů. Jen pro předsta-
vu, z této krajské dotace v sociální oblasti uspěla 
v  konkurenci krajských měst a  obcí pouze naše 
obec a  město Volyně. Nikdo jiný. Stavbu domu 
pro seniory jsme zahájili hned v  lednu a  plán 
je, že budeme v  říjnu kolaudovat. Stavba zatím 
probíhá dle harmonogramu, takže pěvně věřím, 
že termín dokončení stavby se podaří a následně 
v první čtvrtině roku 2023 budeme do domu stě-
hovat první seniory. Komunitní dům pro seniory 
bychom chtěli v  budoucnu propojit s  lékařskou 
péčí v  obci. Po  dokončení by neměl dům sloužit 

jen pro ubytované, ale měl by být centrem dění 
a péče o všechny seniory v naší obci. Servis v po-
době nákupů, drobné zdravotní péče, vyprání 
lůžkovin či výdej obědů by měl být zajišťován 
z tohoto centra pro všechny seniory v obci, kteří 
o služby požádají.

Jako každý rok plánujeme pokračovat v opra-
vách chodníků a asfaltových povrchů. Letos 
bychom chtěli dokončit chodníky v jižní části obce 
a  samozřejmě opravit chodníky i  komunikace 
v okolí budovaného domu pro seniory. Rozšíříme 
další část zasíťování optickými kabely pro 
internet. Loni budované optické trasy již dáme 
do  provozu. Plánujeme opravit a  případně vy-
měnit část veřejného osvětlení, vodovodní-
ho a kanalizačního řádu. V létě bychom chtěli 
opravit další část oplocení ve sportovním areálu. 
Žádné větší investiční akce zahajovat nebudeme. 

V souvislosti nejen s válkou vnímám problém 
s  vojenskou střelnicí. Obdržel jsem stížnosti 
z řad spoluobčanů na navýšení počtu a doby stře-
leb, nasazení hlučnějších zbraní a  v  neposlední 
řadě na vznikající požáry. Sešel jsem se s vedením 
správce střelnice a vyříkali jsme si problematiku. 
Bohužel covidová opatření zasáhla i  armádu 
a vojáci museli cvičit v menších skupinkách a aby 
se prostřídali, musely střelby probíhat delší dobu. 
Dohodli jsme úpravu počtu dní v měsíci, omeze-
ní hlučnějších zbraní a  zlepšení práce požární 
hlídky při střelbách. A  byl jsem také seznámen 

s probíhajícím stavebním řízení na navýšení valů 
a omezení hlučnosti v dopadu na naši obec. Bude-
me tedy v kontaktu a sledovat přijatá opatření.

Příjemnou energii jsem načerpal z valné hro-
mady tělovýchovné jednoty. Opět se sešla 
parta nadšenců, co se snaží držet sport v  naší 
obci a  po  pandemii jej nastartovat! Pravda, 
na začátku, když jsem se rozhlédl po mnoha ob-
vázaných končetinách v místnosti, jsem si říkal, 
že s domem pro seniory děláme dobře a pokud by 
vyšel záměr lékařského domu z  budovy pošty…
hodil by se nám i ortoped. Vše samozřejmě s nad-
sázkou, ale byl jsem rád s  partou, co chce opět 
rozhýbat sport a pohyb v obci. Této aktivitě i my 
pomůžeme. Lidí, kteří ve svém osobním volnu dá-
vají energii a čas pro ostatní občany bez rozdílu 
věku, je třeba si jednoznačně vážit. Bylo mi tedy 
ctí předat dlouholetému sportovci a  funkcionáři 
TJ, panu Lubomíru Kolářovi, Cenu starosty 
obce Dražice jako poděkování za jeho práci. 

Na závěr mi dovolte, abych Vám popřál zdra-
ví, štěstí a  klid v  duši. Sobě přeji, až budu 
psát do  příštího a  zároveň posledního úvodní-
ku tohoto periodika v  tomto volebním období, 
abych už nemusel psát o  žádných virech, pan-
demiích, válkách a podobných věcech. Užijte si 
jaro a léto!

Lubomír Smažík
starosta obce   

31. jednání, konané dne 25. 11.
 Kaskáda rybníků u střelnice – zpracován 

znalecký posudek na cenu pozemků, zaháje-
na jednání s  vlastníky, projektová příprava 
probíhá dle plánu.

• Starosta obce předložil a  okomentoval čer-
pání rozpočtu obce Dražice k  31.10.2021 
a rozpočtová opatření č. 16/2021 a 17/2021.

• Zastupitelstvo obce 9 hlasy schválilo rozpoč-
tové opatření č. 18 týkající se oprav komuni-
kací a chodníků schválilo.

• Rozpočet obce na rok 2022 – zastupitelstvo 
obce projednalo pracovní verzi návrhu roz-
počtu obce Dražice na  rok 2022. Veškeré 
připomínky byly do  rozpočtu zapracovány 
a jeho návrh bude řádně zveřejněn na úřední 
desce.

• Zastupitelstvo obce Dražice 9 hlasy od-
souhlasilo dodatek č. 1 ke  na  akci „Opra-
va místních komunikací Dražice - západ“, 
jehož předmětem jsou vícepráce v  hod-
notě 382  446,24 Kč a  méněpráce ve  výši 
65 310,55 Kč. Současně byl prodloužen ter-
mín realizace oprav na 12.11.2021.

• Nové vodné a  stočné 2022 – na  základě 

propočtu sestaveného společností Čevak a.s. 
bylo odsouhlaseno zvýšení ceny vodného 
a stočného na 71,32 Kč/m3 bez DPH.

• Bylo odsouhlaseno uplatnění inflační do-
ložky pro bytové i  nebytové prostory pro 
rok 2022 kromě nových a  zrekonstruova-
ných bytů v čp. 260, čp. 55 a čp. 4, kde jsou 
již nastaveny nájmy ve vyšší cenové úrovni.

• Obec Dražice poskytla finanční dary Kaň-
ka o.p.s. a Společnosti pro ranou péči, poboč-
ka České Budějovice ve výši 4000 Kč

• Změna územního plánu č. 1 – zastupi-
telstvo obce Dražice odsouhlasilo pořízení 
změny č. 1 Územního plánu Dražice zkrá-
ceným postupem, v souladu s § 55a zákona 
č. 183/2006 Sb. o územním plánování a sta-
vebním řádu a  jeho pořizovatele Městský 
úřad Tábor, odbor rozvoje.

• Výběrové řízení zpracovatel změny 
územního plánu – na  základě oslovení 
zpracovatelů územních plánů s  konkrét-
ními požadavky na  rozsah změny ÚP obec 
Dražice obdržela 3 nabídky, splňující veš-
keré poptávané parametry. Zastupitelstvo 
obce 9 hlasy odsouhlasilo uzavření smlouvy 

s  urbanistickým ateliérem Architekti Černí 
– Mgr. Ing. Arch. Zdeněk Černý a Ing. Arch. 
Hana Černá ve výši 280 000 tis. Kč  vč. DPH.

• Nájemce restaurace na hřišti – na zákla-
dě vyhlášené výzvy k  pronájmu prostor re-
staurace na hřišti byla obci doručena jedna 
žádost o  pronájem uvedeného nebytového 
prostoru. S  nájemkyní bude uzavřena ná-
jemní smlouva před zahájením provozu re-
staurace, který bude zahájen po  provedení 
drobných oprav, předpoklad 03/2022.

• Obchvat (přeložka I/19 Tábor – Drho-
vice) – stavba obchvatu byla schválena ce-
lostátní komisí. Dne 3.11. proběhlo jedná-
ní s  projekční kanceláří Pragoprojekt, a.s. 
ve věci upřesnění několika komplikovaných 
míst na navržené trase přeložky. V roce 2022 
proběhnou přípravné a geologické práce.

• Byl odsouhlasen dodatek č. 3 ke Směrnici so-
ciální fond.

• Obecně závazná vyhláška (odpady) 
– zastupitelstvo obce projednalo Obecně 
závaznou vyhlášku obce č. 3/2021, o  míst-
ním poplatku za obecní systém odpadového 
hospodářství, která reflektuje zákonné po-
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žadavky. Výše poplatku za  svoz odpadu se 
nemění - sazba poplatku činí 650 Kč.

• Program zlepšování kvality ovzduší – 
místostarostka obce uvedla, že v  rámci vy-
hlášeného PZKO_2020_1 je jednou z  mož-
ných podpor na  zlepšení kvality ovzduší 
financování instalací akumulačních nádob 
v  domácnostech. Zastupitelstvo obce roz-
hodlo, že obec Dražice nebude poskytovat 
z  finančních a  administrativních důvodů 
na  instalace akumulačních nádob ke  zdro-
jům vytápění jakékoli dotace či půjčky.

• Kontrola ZŠ a  MŠ Dražice – Mgr.  Dana 
Růžičková informovala o proběhlé kontrole 
hospodaření ZŠ a  MŠ Dražice kontrolním 
výborem. Kontrola byla provedena bez zjiš-
těných závad.

32. jednání, konané dne 16. 12.
• Cesta k  Matoušovskému mlýnu – 

po zimní sezóně revize stavu komunikace 
a pracovní schůzka s návrhy na možná ře-
šení stavu komunikace

• Starosta obce předložil a okomentoval čer-
pání rozpočtu obce Dražice k  30.11.2021 
a rozpočtové opatření č. 19/2021.

• Zastupitelstvo obce Dražice 8 hlasy schvá-
lilo přebytkový rozpočet obce Dražice 
na rok 2022. Rozpočet byl schválen na zá-
vazné ukazatele – paragrafy.

• Prodej částí pozemků – zastupitelstvo 
obce Dražice odsouhlasilo prodej částí po-
zemků parc. č. 73/7, 72/2 a 103/1 v k. ú. 
Dražice u Tábora o celkové výměře 210 m2 
za celkovou cenu 250 000,- Kč vč. DPH. 

• Plán investic do  vodohospodářské infra-
struktury pro rok 2022 a Plán financování 
obnovy vodovodů a  kanalizací na  období 
2022 až 2031 zpracovaný v souladu s plat-
nou legislativou byly schváleny. 

• Zastupitelstvo obce 8 hlasy schválilo zně-
ní a  uzavření dodatku č. 2 – prodloužení 
termínu realizace zakázky se společností 
Strabag a.s., Za Nádražím 1735, 397 01 Pí-
sek, která je zhotovitelem zakázky „Opra-
va chodníků Dražice – jih II. etapa“.

• Zastupitelstvo obce schválilo cenu za pro-
nájem sportovní haly Dražice ve  výši 
250 Kč/hodinu pronájmu s  platností 
od 1.1.2022. Zároveň 8 hlasy odsouhlasilo 
s  platností od  1.1.2022 účtování poměru 
provozních nákladů sportovní haly takto - 
50 % hlavní a 50 % ekonomická činnost.

• Ceník kulturní dům – Zastupitelstvo 
obce projednalo návrh na  změnu ceníku 
pronájmů kulturního domu, který vychá-
zel z  propočtů výdajů a  příjmů souvisejí-
cích s provozováním tohoto objektu. Nově 
stanovený pronájem:

 Sál včetně Palerma

 Zimní období: 
 25 000 Kč včetně DPH denní sazba 
 Letní období:  
 20 000 Kč včetně DPH denní sazba
 Palermo
 Zimní období: 
 13 000 Kč včetně DPH denní sazba 
 Letní období:  
 10 000 Kč včetně DPH denní sazba
 Akce, které pořádají neziskové subjekty, 

a  které nejsou pořádány za  účelem zisku, 
(např. burza oblečení, sport. akce – stolní 
tenis, besídky školy apod.), budou pronají-
mány za cenu 100,- Kč/den včetně DPH.

 Sleva z uvedeného ceníku pro občany obce 
Dražice a neziskové organizace, které mají 
sídlo v obci Dražice, je stanovena na 70 %.

• Změna nájemce pekárny – starosta obce 
informoval o  změně nájemce prostor pe-
kárny v objektu kulturního domu. Novým 
nájemcem je společnost Pekárna a cukrár-
na Dražice s.r.o. 

• Změna hranic katastrálního území – 
obec Dražice obdržela návrh na  změnu 
hranic katastrálního území se sousední 
obcí Meziříčí. Zastupitelstvo obce v  dané 
záležitosti nepřijalo žádné usnesení a ne-
bude návrh projednávat.

• Program obnovy venkova – místosta-
rostka obce seznámila přítomné o vypsané 
dotační výzvě Jihočeského kraje – „Pro-
gram obnovy venkova“. Současně předsta-
vila záměr obce požádat o finanční podpo-
ru na projekt „Dražice – obnova a rozšíření 
bezdrátového rozhlasu“. Zastupitelstvo 
obce daný záměr schválilo a  odsouhlasilo 
podání žádosti o dotaci.

• Výběrové řízení „2021 – B.J. 15 PB – 
KODUS DRAŽICE“ – starosta obce infor-
moval zastupitelstvo obce o  proběhlém 
zadávacím řízení na zhotovitele stavby ko-
munitního domu pro seniory „2021 – B.J. 
15 PB – KODUS DRAŽICE“. Hodnotící ko-
mise doporučila zastupitelstvu obce Draži-
ce jako zhotovitele odsouhlasit společnost 
Památky Tábor s.r.o. Zastupitelstvo obce 
výběr zhotovitele odsouhlasilo. 

• Výběrové řízení TDI + BOZP – staros-
ta obce předložil tři nabídky na provedení 
technického dozoru investora a koordiná-
tora BOZP pro výstavbu projektu „2021 
– B.J. 15 PB – KODUS DRAŽICE“. Jako 
nejvýhodnější nabídka byla dle výše nabíd-
kové ceny určena nabídka pana Ing.  Pře-
mysla Pěknice, IČ: 62550985, Okružní 
1385, 391 02 Sezimovo Ústí.

• Žádosti o  finanční dar – zastupitelé 8 
hlasy schválili poskytnutí finančních darů 
následujícím organizacím v  uvedené výši: 
Ochrana fauny ČR, o. p. s. – 4000 Kč Dia-
konie ČCE - středisko Rolnička – 4000 Kč.

• Darovací smlouva MS Raště – mysli-
vecký spolek Raště Dražice  daruje obci 
3 000 Kč na údržbu hřbitova. 

• Plánovaná fúze Flosman – obec Dražice 
obdržela oznámení o  plánované fúzi spo-
lečnosti, která má v pronájmu prostory ob-
chodu v kulturním domě. Mgr. Růžičková 
prověří, zda je nutné řešit v  případě fúze 
společností změnu nájemce obecních pro-
stor. 

• Parcelace „Lokalita směr Balkova 
Lhota“ – vedení obce informovalo o pro-
bíhajících jednání ve  věci nových parcel 
podél pravé strany cesty směrem na  Bal-
kovu Lhotu. Pro další jednání s  vlastníky 
pozemků bude provedeno ocenění znalec-
kým posudkem.

33. jednání, konané dne 27. 1.
• Starosta obce předložil a okomentoval čer-

pání rozpočtu obce Dražice k 31.12.2021, 
rozpočtové opatření č. 20/2021 a  č. 
01/2022, která schválil.

• Zastupitelstvo obce Dražice 9 hlasy schvá-
lilo Střednědobý výhled rozpočtu obce 
Dražice na roky 2023-2025.

• Financování akce „2021 – B.J. 15 PB – 
KoDuS Dražice“ – zastupitelstvo obce 
Dražice projednalo kompletní strukturu 
financování investiční akce výstavby ko-
munitního domu pro seniory, jejíž reali-
zace byla zahájena. Zastupitelstvo obce 
Dražice 9 hlasy souhlasí s dofinancováním 
komunitního domu ze svých naspořených 
finančních prostředků z minulých let.

• Žádost o prodej pozemku – základní or-
ganizace Českého zahrádkářského svazu 
Raští Dražice, sídlo: Moskevská 2717/3, 
390  05 Tábor podala žádost o  prodej po-
zemku parc. č. 326/37 v  k. ú. Dražice 
u Tábora. Jedná se o pozemek, na kterém 
se nachází studna a  čerpadlo pro rozvod 
užitkové vody po  zahrádkářské kolonie. 
Historicky si zahrádkáři tento pozemek 
pronajímají. Z  důvodu zajištění poklidné-
ho stavu v kolonii, rozhodlo zastupitelstvo 
obce 9 hlasy předmětný pozemek neprodat 
a ponechat ho v obecním vlastnictví.

• Žádost o  finanční dar – pan Mgr.  Petr 
Mareš, provozující tenisovou školu 
ve  sportovní hale, požádal o  finanční dar 
2  100 Kč. Uvedené prostředky budou po-
užity na  částečnou platbu za  pronájem 
sportovní haly. Finanční dar obce zajis-
tí dostupnost tenisových lekcí pro děti 
a  mládež. Zastupitelstvo obce 9 hlasy 
poskytnutí finančního daru odsouhlasi-
lo. Současně odsouhlasilo znění darovací 
smlouvy a  pověřilo starostu obce jejím 
podpisem.
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• Žádost o  individuální cenu za  proná-
jem kulturního domu – pan J.G. požádal 
o  snížení částky za  pronájem kulturního 
domu pro soukromou akci (v  08/2022) 
a na pořádání Mistrovství ČR v Beer Pongu 
(v 09/2022) na původní úroveň, jelikož za-
mluvení KD bylo provedeno ještě za plat-
nosti původního ceníku. Zastupitelstvo 
obce individuální cenu za  pronájem kul-
turního domu na úrovni ceníku roku 2021 
odsouhlasilo.

• Žádost o  individuální cenu za  proná-
jem kulturního domu – TŠ START Tábor 
z.s. požádala o stanovení individuální ceny 
pronájmu KD při pořádání soustředění ta-
nečních párů. Uvedený spolek využívá pro-
story KD pro tento neziskový účel od roku 
2004. Zastupitelstvo obce Dražice odsou-
hlasilo individuální cenu pronájmu KD 
na úrovni ceníku roku 2021.

• Zastupitelstvo obce 7 hlasy odsouhlasilo 
poskytnutí dotací, finančních darů 
a  neinvestičního příspěvku na  rok 
2022 následujícím organizacím v uvedené 
výši:

 ZŠ a MŠ Dražice
 900 000 Kč neinvestiční příspěvek 
 na provoz TJ 
- Dražice
 250 000 Kč neinvestiční dotace 
- MS Raště Dražice
 12 000 Kč finanční dar 
- Sdružení rodičů ZŠ Dražice 
 12 000 Kč finanční dar 
- Dražičtí komedianti
 12 000 Kč finanční dar 
- SK REPO Dražice
 12 000 Kč finanční dar 
- Mexická vlna
 12 000 Kč finanční dar 
- Leteckomodelářský klub Dražice 
 12 000 Kč finanční dar 
- Jawa klub Dražice, M. Kašpar   
 12 000 Kč finanční dar 
- SDH Dražice
 12 000 Kč finanční dar 
- MAS krajina srdce
 4 000 Kč finanční dar
• Obchvat (přeložka I/19) - starosta obce 

informoval, že byla odsouhlasena optima-
lizace trasy, hlavním bodem pro obec Dra-
žice bylo zachování normové průjezdní 
výšky pod mostem v „babiččině údolí“.

• Kronika obce – dlouholetá kronikářka 
obce Dražice paní Jaroslava Mičíková po-
žádala o  ukončení činnosti kronikářky. 
Jako nová kronikářka byla navržena paní 
Hana Dvořáková.

• Pošta Partner – starosta obce uvedl, že 
dle sdělení zástupce České Pošty s.p. má 
pošta pro pobočku v  Dražicích zájemce 

o provozování Pošty partner. Obec Draži-
ce bude i nadále usilovat o získání budovy 
pošty do svého vlastnictví.

• Finanční výbor – k  30.12.2021 byla 
ukončena kontrola finančního výboru. 
Kontrola proběhla bez závad. Veškeré vý-
daje byly oprávněné a souvisely s činností 
obce Dražice a  byly doloženy příslušnými 
doklady.

• Inventarizační zpráva 2021 – zastu-
pitelstvu obce byla předložena inventari-
zační zpráva, která shrnula provedené in-
ventury majetku a závazků obce Dražice 
za rok 2021. Veškeré inventury proběhly 
dle odsouhlaseného plánu a v závěru ne-
byly zjištěny žádné inventarizační rozdí-
ly. Zastupitelé 9 hlasy odsouhlasili před-
loženou inventarizační zprávu za  rok 
2021.

• Vlajka pro Tibet – obec Dražice ob-
držela výzvu Spolku Lungta k  zapojení 
obce do  mezinárodní kampaně „Vlajka 
pro Tibet“. Zastupitelstvo obce 9 hlasy 
rozhodlo, že se do uvedené kampaně ne-
zapojí.

• Krajský investiční fond – zastupitelstvo 
obce odsouhlasilo podání žádosti o dotaci 
do  krajského investičního fondu na  akci 
„Komunitní dům pro seniory v Dražicích“, 
v souladu s pravidly MMR.

34. jednání, konané dne 17. 3.
• Kaskáda rybníků pod střelnicí – 

do  04/2022 bude finalizována projekto-
vá dokumentace, ze které bude stanoven 
konkrétní zábor dotčených pozemků, ná-
sledně budou vedena jednání s  vlastníky 
příslušných pozemků

• Starosta obce předložil a okomentoval čer-
pání rozpočtu obce Dražice k  28.2.2022 
a  rozpočtové opatření č. 2/2021, které 
schválil.

• Starosta obce předložil a okomentoval roz-
počtové opatření č. 3/2022, které se týká 
přesunu finančních prostředků určených 
na financování Komunitního domu pro se-
niory. Zastupitelstvo obce 9 hlasy odsou-
hlasilo rozpočtové opatření číslo 3/2022.

• Pozemek parc. č. 2075/4 v  k. ú. Dra-
žice u  Tábora – uživatel pozemku zatím 
nemá zájem o koupi pozemku, bude s ním 
projednáno narovnání současného stavu 
užívání obecního pozemku

• Stavební práce „Komunitní dům pro 
seniory“ – starosta obce předložil soupis 
stavebních prací, které bylo nutné provést 
před zahájení stavby komunitního domu 
a  nejsou obsaženy v  uzavřené smlouvě 
o  dílo se zhotovitelem stavby, uvedené 
práce zahrnují odbahnění jezírka, bourání 

a odvoz zbývajících zdí. Kalkulace prací je 
ve  výši 169  050,50 Kč bez DPH. Zastupi-
telstvo s objednáním a provedením uvede-
ných prací 9 hlasy souhlasí.

• Žádost o  individuální cenu za  proná-
jem kulturního domu – zástupce Řím-
skokatolické farnosti Dražice a  Klokoty 
požádal o  snížení částky za  pronájem 
kulturního domu pro konání benefičního 
plesu na  původní úroveň, jelikož zamlu-
vení KD bylo provedeno ještě za  platnos-
ti původního ceníku. Zastupitelstvo obce 
individuální cenu za pronájem kulturního 
domu na úrovni ceníku roku 2021 odsou-
hlasilo.

• Žádost o finanční dar – obec Dražice ob-
držela žádost o  poskytnutí finanční pod-
pory činnosti Linky bezpečí, z.s. ve  výši 
5000 Kč. Zastupitelstvo obce 9 hlasy po-
skytnutí finančního daru zamítlo z důvo-
du již vyčerpaných finančních možností 
na rok 2022.

• Poděkování a  žádost o  finanční dar – 
obec Dražice obdržela poděkování za pod-
poru činnosti Domácího hospice Jordán, 
o.p.s v  předešlém roce, zároveň podala 
obecně prospěšná společnost žádost o po-
skytnutí finančního daru na  zdravotnic-
ký materiál a  činnost v  roce 2022 ve  výši 
7000 Kč. Zastupitelstvo obce Dražice 9 
hlasy odsouhlasilo poskytnutí finančního 
daru této organizaci ve výši 7000,- Kč.

• Nezávislá organizace mládeže – sta-
rosta obce informoval o  sdělení zástupců 
NOM o  ukončení činnosti a  odevzdání 
klíčů od  využívaných prostor klubovny 
na hřišti, vedení obce se bude snažit oslo-
vit nové nástupce, kteří by pokračovali 
v  organizování tradičních aktivit (Maso-
pust, Karneval, Stavění máje, Čerti…)

• Příprava „Pálení čarodějnic“ – pan 
Bc.  Šimák informoval o  přípravách pálení 
čarodějnic

• Požáry u střelnice – byla prodiskutována 
situace týkající se četných požárů a rušení 
při činnosti střelnice, s velitelem příslušné 
posádky budou řešeny možnosti elimina-
ce požárů a  zvýšení bezpečnosti v  oblasti 
střelnice

• Špatné spalování v lokálních topidlech 
– Ing.  Novotný informoval o  jednání se 
zástupcem OŽP Tábor, domácnosti, které 
vykazují špatné pálení ve  svých kotlích, 
budou na  tuto skutečnost upozorněny 
s výzvou k nápravě

• Info uprchlická krize – starosta obce 
uvedl zásadní informace k  současné si-
tuaci a  sdělil, že veškeré konání obce je 
v souladu s pokyny příslušného krizové-
ho manažera a  nadřízeného krizového 
štábu
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Bohužel se nedějí jen pozitivní věci a i naše 
životy zasáhl dne 24.2.2022 začátek války 
na Ukrajině. Válka je v Evropě, čímž se nás sa-
mozřejmě dotýká v myslích i v reálném životě 
podstatně více, než když probíhá vojenský 
konflikt na druhé straně zeměkoule. Ačkoli je 
to vždy stejný zmar. Sledujeme ty, které jsme 
si zvolili s domněním, že dělají maximum, aby 
se válečný konflikt nepřelil i k nám. Jsme vál-
ce blíže, než si myslíme a hlavně než si všichni 
přejeme. Již dnes na nás dopadlo zdražení ne-
jen energií, ale veškerého zboží a každodenně 
se setkáváme s pomocí zoufalým lidem utíka-
jícím před válkou. 

Pomáhá stát, pomáhají firmy, fyzické oso-
by, města a  obce. V  Jižních Čechách řešíme 
tuto situaci jako samospráva ve  spolupráci 
s  krizovým štábem Jihočeského kraje potaž-
mo okresu Tábor. Z rozhodnutí tohoto orgánu 
vyplynuly kvóty s počty uprchlíků, které musí 
každá obec a  město v  našem kraji přijmout 
a ubytovat. Naše obec obdržela kvótu z první 
vlny 11 osob. V současné době jsme poskytli 
azyl 13 uprchlíkům, z  toho je 8 žen a 5 dětí. 
Ne, že bychom se chtěli chovat pokrytecky či 
sobecky, ale pokud to jen jde, snažíme se vy-
bírat do obce toho, kdo pomoc opravdu potře-
buje. Chlapeček začal navštěvovat naši mateř-

skou školku a zbylé starší děti se nám podařilo 
umístit do školy ZŠ Mikuláše z Husi. Část ob-
čanů Ukrajiny jsme ubytovali v obecním bytě. 
Větší část je ubytována v soukromých prosto-
rech našich spoluobčanů. 

Stejně jako v době koronavirové pandemie 
musím poděkovat všem, kteří se ozvali s na-
bídkou pomoci. Jednalo se o  nabídky ubyto-
vání, potravin, elektrospotřebičů, nábytku, 
oblečení a  dalších potřebných věcí. Opravdu 
velký dík patří všem a  těší mne, že se doká-
žeme semknout a společně si pomoci. V tom-
to případě chápu stát, že rozdělí uprchlíky 
do obcí a samospráva se musí postarat o vše, 
o ubytování, jídlo, oblečení, školní docházku, 
zdravotní služby, ale i  třeba o  založení ban-

kovního účtu. Musím ale konstatovat, že ne 
všude jsem narazil na  otevřené dveře. Proto 
díky každému, kdo nám pomohl tuto první 
vlnu etablovat. 

V  souvislosti s  válkou se mne často ptáte, 
jaký má pro naši obec ekonomický dopad. Fi-
nancování našeho největšího projektu Komu-
nitního domu pro seniory máme zajištěno jak 
z dotací, tak z úvěru od Komerční banky, u kte-
ré máme smluvně zajištěn úrok ve  výši 2,5 % 
po dobu 15 let. Jak jste si přečetli v úvodníku, 
neplánujeme realizovat žádné další velké pro-
jekty, spíše se jedná o opravy a udržovací práce. 
Ekonomika sice zatím funguje a daňové příjmy 
zásadní výkyv nezaznamenaly. Nicméně jsme 
opatrní do budoucna a máme našetřený „pol-
štář“ pro horší časy. S úsporami jsme se chovali 
vždy pragmaticky a máme je rozloženy v něko-
lika bankovních ústavech, aby byla jejich výše 
vždy kryta pojištěním. Miliardy, o které přišla 
města, obce a  kraje spolu s  pádem Sberbank 
CZ, a.s. není náš případ. Ceny energií máme 
zatím zafixované smluvně a  do  budoucna bu-
deme muset přijmout rozhodnutí jak dál, tak 
jako asi všichni. Nyní nepodléháme panice. 
Přál bych si a  modlím se, aby všechny hrůzy 
brzy skončily.

Lubomír Smažík   

Příprava již započatých projektů probíhá 
v  letošním roce i  nadále. Máme rozdělané in-
vestiční záměry v několika oblastech. Koncem 
loňského roku jsme obdrželi společné povolení 
na stavbu „Stavební úpravy a nástavba ša-
ten ve sportovním areálu“. V plánu je vybu-
dovat nástavbu nad celým objektem s pultovou 
střechou.  V  nástavbě vznikne byt správce 
a pokoje se sociálním zázemím pro ubytování 
19 osob. Realizace stavby je však úzce vázaná 
na  případné obdržení dotačních finančních 
prostředků. 

Na  podzim jsme zahájili přípravu „Obnovy 
malé vodní soustavy Pod Střelnicí“. Jedná 
se o projekt blízký přírodě se širším dopadem. 
Kaskáda rybníků ochrání místní floru a faunu, 
dojde ke zvětšení zásoby vody v krajině s pozi-
tivním dopadem též na lokální zásoby podzem-
ních vod a  současně bude plnit funkci příjem-
ného rekreačního a volnočasového prvku. Opět 
jde o projekt připravovaný do dotace, konkrétně 
jednoho z programů Ministerstva zemědělství. 

Budova školy prošla v  posledních letech 
velmi významnými stavebními úpravami 
a zásadními opravami. Nicméně velkým kost-
livcem je nevyhovující kuchyně a  její zázemí. 
V současné době již dokončujeme a s dotčený-
mi orgány, především s Krajskou hygienickou 
stanicí, konzultujeme návrh budoucího řeše-
ní. Finální projekt „Stavební úpravy a pří-
stavba k ZŠ Dražice“ podáme letos na sta-
vební úřad a  do  konce roku předpokládáme 
obdržení stavebního povolení. 

Pracujeme i na dopravních stavbách. Máme 
dokončen rozsah „Rekonstrukce místní ko-
munikace k rybníku Na Suchých“ a finální 
projektovou dokumentaci investiční akce 
„Stavební úpravy autobusové zastávky 
a  chodníků u  silnice I/19“. U  obou těchto 
záměrů zahájíme jednání s  vlastníky pozem-
ků, které nezbytně potřebujeme pro fyzickou 
realizaci. Oba záměry a  především úprava 
autobusové zastávky vč. zřízení nového pře-
chodu přes hlavní silnici, budou mít velmi 

pozitivní vliv na bezpečnost dopravy a chodců 
v obci. Finanční prostředky na realizaci úprav 
přechodu bychom chtěli čerpat se Státního 
fondu dopravní infrastruktury. 

U  sportovního areálu zahajujeme projekt 
„Úpravy místní komunikace a nové oplo-
cení“. Hlavním záměrem této stavby bude 
nové uspořádání parkování u fotbalového hři-
ště a vybudování oplocení. 

Rozdělaných a nových plánů není málo. Sna-
žíme se ve všech pokračovat a postupně je pro-
jekčně připravit. Až následný vývoj financování 
obcí, stavu celorepublikové ekonomiky a  na-
stavení dotačních programů rozhodne o  tom, 
které budeme moci zrealizovat. V minulosti se 
nám velmi osvědčilo mít projekty připravené 
a operativně žádat o finanční podporu z dota-
cí. Dokázali jsme tak zrealizovat a realizujeme 
stavby s významnou spoluúčastí z dotačních ti-
tulů. Proto i do budoucna chceme mít takzvaně 
něco v šuplíku. 

Eliška Pospíšilová   

Jak nás zasáhly události posledních týdnů?

Pokračujeme v přípravě nových 
investičních akcí
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Komunální a tříděný odpad:
Jeden by si myslel, že nás v odpadovém hos-

podářství už nemůže nic překvapit. Bohužel! 
Nařízení z  Evropské unie a  následné zákony 
a  vyhlášky vydané naší vládou se postarají 
o  snad každoroční „překvapení“. Zvýšená ad-
ministrativa ve  formě nejrůznějších hlášení, 
výkazů a statistik rapidně narůstá ruku v ruce 
s  nárůstem cen za  svoz a  likvidaci odpadů.  
Zajistit „třídící cíle obce“, tedy aby odděleně 
soustřeďované recyklovatelné složky komu-
nálního odpadu tvořily k  roku 2025 alespoň 
60% z celkového množství komunálních odpa-
dů obec, není v  současné době obec schopna. 
V  loňském roce jsme třídili na  necelých 43%. 
V zákoně samozřejmě nechybí vyčíslení pokuty 
za nesplnění tohoto limitu – 200.000 Kč. Takže 
naším společným zájmem by mělo být co neje-
fektivnější třídění:
1) Třídit jak jen to lze – možnosti k tomu máte 

– 9 separačních hnízd + sběrný dvůr
2) Co nejvíce eliminovat velikost „odpadu“ – 

sešlápnout menší, roztrhnout větší krabice, 
sešlapávat plastové lahve, obaly od  džusů, 
plechovky od nápojů…

3) Separační hnízdo je plné? – v obci je dalších 
8, kam můžete odpad odvézt…
Na webových stránkách www.obecdrazice.cz 

v záložce obec – odpady naleznete vše důležité 
a užitečné k odpadovému hospodářství. Nalez-
nete zde i odkaz na Obecně závaznou vyhlášku 
č. 2/2021 o stanovení obecního systému odpa-
dového hospodářství, která určuje, jak s odpa-
dem nakládat.

Od  května začala firma RUMPOLD s.r.o. 
svážet tuhý domovní odpad v letním režimu. 
V  Dražicích bude svozovým dnem úterý,  3. 
květnem počínaje.

Bioodpad: Zde je vše beze změn. Od dubna 
do listopadu budou na víkend (pátek až nedě-
le) v  obci rozmístěny velkoobjemové kon-
tejnery – na návsi, proti družstvu, na západě 
a u sběrného dvora. Máte-li větší množství bio-
odpadu a  potřebujete na  něj případně zapůj-
čit kontejner, kontaktujte pana Samce na  tel. 
775 682 629. 

Sběrný dvůr: Provozní doba sběrného dvo-
ra je v pondělí a ve středu  14–17 hod., v sobotu 
9–11 hod. 

Blanka Čítková   

Spolu s  obcí má půlkulaté 45. výročí ob-
jekt, ve  kterém sídlí místní pobočka pošty. 
V  roce 1977 byl dostavěn svépomocí našimi 
spoluobčany. Skoro symbolicky jsme se letos 
dostali do finálního jednání o odkoupení této 
budovy, pod kterou obec vlastní pozemek. Co 
bude s objektem v budoucnu? Hlavním zámě-
rem obce je samozřejmě zachovat provoz poš-
ty v  režimu Partner byť v  omezenějším pro-

storu a  nástavbou získat další místnosti, aby 
zde mohl mít ordinaci obvodní lékař a zubař. 
Naší snahou bude opravit a  využít stávající 
chátrající budovu v části obce, kam se snažíme 
soustředit služby a obchody. Lékařská péče by 
měla být další službou pro občany a také úzce 
navázat na provoz Komunitního domu pro se-
niory.

Lubomír Smažík   

Nedávno vláda schválila novelu zákona 
o  ochraně ovzduší, kterou ale musí ještě 
odsouhlasit zákonodárci a  prezident. Nový 
termín pro zákaz provozu starých kotlů 
(1. a  2. emisní třídy) byl posunut z  1. září 
2022 na  1. září 2024. To ale neznamená, 
že pokud jste letos plánovali kotel vyměnit 
a podat žádost o příspěvek na nový, o pení-
ze od státu přijdete. Dotace je možné čerpat 
ze dvou zdrojů. Kotlíkové dotace jsou ur-
čené pro nízkopříjmové domácnosti, které 
mohou dostat proplaceno až 95% nákladů 
do stanoveného limitu. Ostatní domácnosti 
mohou využít dotace Nová zelená úspo-
rám, která uhradí až 50% nákladů. Na roz-
díl od  Kotlíkové dotace dostanou tyto do-
mácnosti peníze až po  instalaci. Příjemnou 
změnou u  kotlíkových dotací je navýšení 
příspěvku na tepelná čerpadla o 50 tisíc Kč. 
Méně příjemnou změnou je, že z  nich vy-
padly příspěvky na nové plynové kotle. Dů-
vodem je snaha omezit závislost na  plynu 
z Ruska. Úhrada nákladů na tento typ kotlů 
bude u  obou programů proplacenou pouze 
tehdy, byly-li již vyměněny nebo na ně byla 
vystavena závazná objednávka v  období 
od 1.1. do 30.4. 2022. 

Vzhledem k  tomu, že obec Dražice patří 
mezi obce, které mají překročen imisní limit 
pro karcinogenní benzo(a)pyren, vyzývali 
jsme Vás, abyste svůj způsob vytápění zod-
povědně zvážili a zvolili přechod na ekologič-
tější způsob, který bude v  souladu se záko-
nem. Půl roku byla na  webových stránkách 
obce zveřejněna anketa, která se dotazovala, 
zda splňuje Váš kotel emisní třídu povolenou 
od 1.9.2022. Vyjádřilo se celkem 89 respon-
dentů.  46 z nich odpovědělo, že splňuje, 26, 
že zatím ne, ale plánují výměnu, 17 respon-
dentů má nevyhovující kotel a  nebude to 
ani řešit. Neodkládejte však výměnu zdroje 
tepla. 

Vzhledem k tomu, že v nedávné době došlo 
k výraznému nárůstu cen energií je pochopi-
telné, že řada občanů hodlá pokračovat, anebo 
se plánuje vrátit, k topení tuhými palivy (uhlí 
a dřevem). Ruku na srdce, pokud se o kotel ne-
budete starat, dodržovat dané postupy a topit 
správným palivem, vykouříte Dražice i s kot-
lem 5 emisní třídy . 

Blanka Čítková   

Termín 
pro výměnu kotlů 

se posune o dva roky

Co bude dále s budovou pošty?

Odpadové hospodářství

Komunální odpad - osoba s trvalým pobytem v obci:  650 Kč /osoba
Komunální odpad - objekt, kde není hlášena žádná osoba  650 Kč /objekt
Poplatek za psa      150 Kč
Poplatek za každého dalšího psa    200 Kč
Splatnost: do 30.6.2022 

Hradit je můžete v hotovosti či kartou v úředních hodinách na OÚ nebo bankovním 
převodem. Bližší informace naleznete na našich webových stránkách www.obecdrazice.cz 
v záložce obec – odpady.

Osvobození a úlevy od výše uvedených poplatků naleznete v OZV č. 3/2021 o místním 
poplatku za obecní systém odpadového hospodářství. OZV č. 3/2021 je k dispozici v kan-
celáři OÚ Dražice nebo ji naleznete na webových stránkách obce.

Místní poplatky 2022
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„Psát kroniku je něco tak cenného,
jako vzpomínat na domov a vše, 

co s ním souvisí.“

V  tomto roce uplynulo 110 let od  založení 
Pamětní knihy obce Dražice – dražické kroniky. 
První řádky do této knihy napsal v roce 1912 
učitel místní školy pan Antonín Švec. Kroniku 
psal 13 let. Dalších 10 roků vedl kroniku rov-
něž učitel dražické školy pan Václav Moravec. 
Čtyři roky popsal v  kronice místní občan pan 
Jaroslav Samec čp. 47. Za okupace musela být 
kronika odevzdána do archivu v Táboře. V roce 
1945 byla vrácena a chybějící roky 1940 – 1945 
dopsal pan učitel Josef Červený a další zápisy 
ukončil rokem 1949. V letech 1950 – 1964 kro-
nika psána nebyla. Roky 1965 – 1966 zapsal 
pan ředitel dražické školy František Smrž. Dal-
ší stránky kroniky zůstaly prázdné až do roku 
1975.

V roce 1975 jsem nastoupila do školy v Dra-
žicích jako ředitelka já – Jaroslava Mičíková 
a zároveň jsem byla jmenována do funkce kro-

nikářky obce. Začátky byly těžké, ale časem se 
kronika stala mým koníčkem. Nejobtížnější 
bylo získávání informací a  materiálů pro ko-
nečné zápisy. Mnohdy se stalo, že přes opako-
vané urgence příslušným osobám jsem se slibo-
vaných zpráv nedočkala, proto ani do kroniky 
nenapsala. Škoda! Spolehlivým dodavatelem 
zpráv o počasí byl několik let pan Jaroslav Ka-
dlec st., který denně počasí sledoval a zapiso-
val.

Dražická kronika má pět dílů – 1. díl popi-
suje roky 1912 – 1949, 2. díl 1975 – 1985, 3. 
díl 1986 – 1995, 4. díl 1996 – 2008, 5. díl 2009 
– 2021.

Ke kronice patří pečlivě ukládané dokumen-
tační přílohy. Jsou to fotografie, plakáty, vý-
střižky z  novin, různé dokumenty, nahrávky, 
CD a další. Tvoří významnou nedílnou součást 
obecní kroniky.

Ještě bych ráda touto cestou poděkova-
la „děvčatům z  obecního úřadu“ Jarce Slabé 
a  Blance Čítkové za  pomoc a  vstřícnost při 
vyhledávání potřebných materiálů. Nakonec 

všechny díly kroniky oskenovaly, nechaly svá-
zat, takže kopie kronik jejich zásluhou zůstá-
vají v naší obci. Originály jsou uloženy v okres-
ním archivu.

Na závěr bych chtěla dodat, že práci kroni-
kářky jsme vnímala jako důležité poslání. Sna-
žila jsem se čtenářům ukázat věrný obraz naší 
vesnice, hlavně její úžasné proměny, popisovat 
život lidí od nejmenších po ty nejstarší, zachy-
tit všední i  nevšední události, jak je přinášel 
čas. Psala jsem s láskou a odpovědností ke své 
rodné obci pro současnou i  budoucí generaci. 
Za 47 roků jsem popsala téměř 1 500 stránek. 
Některé jsou více, jiné méně zdařilé, tak jak to 
v běžném životě bývá.

Roky běží a  nastal čas, abych „kronikářské 
žezlo“ předala. Těší mě, že ho mohu vložit 
do  spolehlivých rukou paní Hany Dvořákové 
a popřát, aby jí kronika přinášela vedle mnoha 
starostí i mnoho radosti.

Jaroslava Mičíková
bývalá kronikářka obce Dražice

   

Málokdo v  naší obci nezná paní 
Jaroslavu Mičíkovou. Známe ji my, 
naše děti i  vnoučata. Vždyť nám léta 
ředitelovala v naší škole a byla zastu-
pitelkou obce. Ne všichni však vědí, že 
paní Jaruška vedla a ručně psala naší 
obecní kroniku. Léta zaznamenávala 
do  kroniky činnosti naší obce. Jedná 
se o  obecní záležitosti, hospodaření 
obce, hospodářský život, výstavbu 
obce, dopravu, činnost spolků, škol-
ství, kultury a  tělovýchovy, sociální 
a zdravotní záležitosti a počasí v prů-
běhu roku. Tuto službu pro obec vyko-
vávala celých 47 let. Nyní se rozhodla 
práci kronikářky ukončit a  my máme 
jedinečnou příležitost ji za  její práci 
poděkovat a  popřát jí do  dalších let 
hlavně hodně zdraví. Nadále bude 
pracovat ve sboru pro občanské záleži-
tosti, jehož členkou je řadu let. Do dal-
ších let přejeme paní Mičíkové pevné 
zdraví a mnoho šťastných chvil. Nové 
kronikářce přejeme hodně zdaru v její 
práci. 

Obec Dražice   

Velikonoční detektivka Kdo snědl berán-
ka? zavedla děti na  dobrodružnou výpravu. 
V  okolí Dražic pátraly po  mlsounovi, který 
snědl celého velikonočního beránka a  s  ni-
kým se nerozdělil. Vedle samotného příběhu 
spojeného s  pátráním po  pachateli nahléd-
ly děti i  do  tradičních velikonočních zvyků, 

které se v rodinách dodržují. V cíli tématické 
stezky odevzdaly děti odpovědní kartičky 
do  bedny. Celkem se sešlo 55 vyplněných 
kartiček, ze kterých vylosujeme výherce od-
měn. Věříme, že si všichni užili být na chvíli 
detektivem.

SR Dražice

Historie dražické kroniky

Děti se vydaly po stopách pachatele
Poděkování
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- zima
- Vánoce
- divadlo
-Maškarní

ŠPUNTI
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- barevný den
- jaro ve školce

- divadlo
- na Střelnici podle 

mapy
- výlet Centrum 

Ochrany fauny Hrachov
- oběd nanečisto
- škola ve školce

- návštěva GumpaPASTELKY
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Hravé lyžování

Florbal

No
c 

s A
nd

er
se

ne
m



květen 2022

www.obecdrazice.cz 11

Pr
oj

ek
to

vé
 u

če
ní

Dr
už

in
ov

é 
tv

oř
en

í

Ol
ym

pi
jsk

é 
hr

y



12

květen 2022

www.obecdrazice.cz

Okresní
recitační 
soutěž



květen 2022

www.obecdrazice.cz 13

Fotbal Muži „A“
Další zimní příprava proběhla jako každý rok 

v domácích podmínkách - tělocvična a výběhy. 
Co se týče účasti a  přístupu, tak by to mohlo 
být samozřejmě lepší. Odehráli jsme čtyři pří-
pravné zápasy - dvě remízy a dvě prohry. Jarní 
část bude specifická tím, že Sokol Sezimovo 
Ústí se odhlásil ze soutěže, takže by neměl ni-
kdo sestupovat. Náš kádr rozšíří z Táborského 
dorostu odchovanec Jakub Stuchlík, tak mu 
budeme držet palce mezi dospělými a z B-týmu 
se zapojili tři kluci Žák, Vačlena, Řezník. Jarní 
část jsme  začali s novou sadou dresů a máme 
už momentálně odehráno osm kol s bilancí dvě 
výhry jednu remízu a pět proher. Sportu Zdar

Stuchlík Vlastimil   

Nejmenší dražičtí fotbalisté trénovali celou 
zimu ve  sportovní hale základní školy. Pod 
bedlivým dohledem trenérů Horky, Fořta, 
Doudy a Veselého rozvíjelo v každé tréninkové 
jednotce přes 20 dětí své pohybové schopnos-
ti a  zdokonalovalo své fotbalové dovednosti. 
Pevně věříme, že zúročíme natrénované ho-
diny v  jarních mistrovských zápasech. Hned 
po Velikonocích jsme začali trénovat již venku 
na travnatém hřišti v areálu TJ Dražice každé 
úterý a pátek od 16 hodin.

M. Veselý   

Stejně jako v  minulých letech, scházeli 
se během zimy nohejbalisté každou sobotu 
v naší tělocvičně.  Až počasí dovolí, upravíme 
kurty a začneme chodit hrát opět každý pátek 
do sportovního areálu. Jak tak koukám na  ta 
čísla na dresech, zdají se mi nějak vysoká. Ne-
našel by se někdo třeba s 30 nebo dokonce s 20 
:o). Přijď mezi nás. Sportu zdar a  nohejbalu 
zvlášť.              Samík

Po delší vynucené pauze, kdy jsme nemohli 
provozovat náš oblíbený sport, se opět začíná 
blýskat na  lepší časy. Sezóna 2021-2022 se 
kupodivu a k naší velké radosti nezadrhla, po-
kračuje a směřuje ke svému závěru. Letní pří-
prava, která byla zaměřena na fyzickou kondici 
a zdokonalování herního systému, přinesla své 
ovoce. Bylo to znát i na výsledcích a na herní 
pohodě mužstva. Po polovině soutěže jsme do-
konce atakovali mety nejvyšší. Dobrou formu 
prokázali :
v týmu „A“: Šrůma, Vlček, Šerý, Leibl
v týmu „B“: Cibulka, Kolář, Kott, Douda, Koza

Konečné umístění týmu „A“ - 5. místo, týmu 
„B“ - 3. místo

Je dost patrné, že náš stolní tenis nehraje 
na  okrese Tábor žádné druhé housle přesto, 
že věkový průměr našich hráčů je 55 let. Velké 
naděje, které jsme vkládali do dorostu, a byly 
by příslibem, se bohužel po nějaké době minuly 
účinkem a dorost se nám přestal scházet. Proto 
se zkusíme obrátit touto cestou na  naše oko-

lí, jestli by se nenašel zájemce o  tento sport. 
Podmínka je. Hledáme hotové hráče nebo hráč-
ky, kteří mají se stolním tenisem zkušenosti 
a mohli by se ihned zapojit. Doufáme a pevně 

věříme, že si stolní tenis v  Dražicích i  nadále 
zachová svojí dlouholetou tradici.

Sportu zdar a stolnímu tenisu zvlášť
Šerý Jiří   

Stolní tenis

Fotbalová přípravka
v zimě nezahálela

Nohejbal
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Po  delší odmlce se opět hlásíme ze stopy. 
Naše skupina zavítala do  Krkonoš, aby proje-
la známá místa. Samotný příjezd do horského 
střediska budil spíše rozpaky. Ještě 20 km před 
cílem nebylo po  sněhu ani památky. Teprve 
průjezdem Novou Pakou a Vrchlabím se zima 
začala připomínat. Pohled na Špindlerův Mlýn 
však vše změnil k  našemu očekávání. Téměř 
metrové mantinely kolem silnice příjemně pře-

kvapily a daly vědět, že jedeme tím správným 
směrem. Po ubytování a nezbytné aklimatiza-
ci, začaly naše výpravy za  úžasnou zimní pří-
rodou. Každý den jsme absolvovali 20ti  kilo-
metrové túry na  běžkách s  tématikou střední 
a obtížné. S velkým přívalem sněhu se nám stá-
valo, že stopy nebyly ještě projeté, a  tak jsme 
si museli udělat svoje vlastní. Velkým testem 
odvahy byla jízda sněhovou vánicí, kdy z Lab-

ské na Vrbatovou boudu vytýčené kůly kolem 
směru cesty nebyly skoro vidět. Velkou odmě-
nou nám byl potom odpočinek a posezení v ně-
kterých horských boudách, které naší sněžnou 
výpravu lemovaly.

Naše přání je, aby tato dlouholetá tradice 
pokračovala a sněžný muž nás mohl opět při-
vítat.

Šerý Jiří   

Dražičtí modeláři letošní sezónu zahájili tra-
dičním seriálem závodů nazvaným Sezimácká 
liga. V letošním roce byly kvůli nepřízni poča-
sí opět uspořádány pouze tři závody. Celkové 
pořadí bylo stanoveno dle součtu výkonů ze 
všech tří kol. Závodníci, kteří neabsolvovali 
všechny tři závody byli zahrnuti do celkového 
hodnocení, nicméně v  závodech, kterých se 
nezúčastnili jim byl zapsán minimální počet 
sekund. Z dražického klubu se závodů zúčast-
nilo celkem 10 závodníků napříč věkovými ka-
tegoriemi. Mezi mladšími žáky suverénně zví-
tězil Jan Samec s náskokem přesahujícím 700 
sekund. Ve stejné kategorii se na stupně vítězů 
probojoval i  Tomáš Grunt, který obsadil třetí 
příčku. Kategorii juniorů plně ovládli dražičtí 
závodníci, kteří obsadili všechny medailové po-
zice. Nejvyšší příčku si svým výkonem zajistil 
Mikoláš Mihál, před Filipem Gregorem a  To-
mášem Králem, který získal bronzovou medaili 
navzdory absenci na  jednom z  bodovaných 
závodů. Poslední příspěvek do dražické sbírky 
medailových umístění zajistil svým výkonem 
Ondřej Král, který při své premiérové účasti 
na  Sezimácké lize v  kategorii seniorů zvítězil 
s náskokem čtyř sekund. Dražičtí závodníci tak 
v letošním ročníku ovládli všechny věkové ka-
tegorie vyjma kategorie starších žáků, ve které 
dražický klub neměl svého zástupce.

Vít Krátký   

První víkend v únoru se konala již potřetí 
akce „Na  hromnice o  otužilce více“. Při vy-
rovnané teplotě vzduchu a  vody dva stupně 
se vyznavači studené vody sešli u  rybní-
ka Na  Suchých. Ve  vysekaném plavebním 
sektoru se postupně smočilo 14 otužilců. 
Na břehu se sešla povzbudit odvážlivce více 
než dvacítka diváků. Naprostá pohoda vládla 

v  rybářské baště vedle rybníka. Vařil se čaj 
a grog. K dispozici bylo pivo i něco ostřejší-
ho na zahřátí a samozřejmě pečené dobroty, 
které připravila moje manželka a další místní 
ženy. 

Tak potrénujte a  příští rok na  shledanou 
ve studené vodě :o)

Jan Samec   

YETTI je náš kamarád

Dražické máčeníZima leteckých modelářů
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Dobu pokovidovou otevírá v Dražicích jak ji-
nak než již 9. ročník Dražického koštu pálenek! 
Košt se uskutečnil v  sobotu 5. března 2022 
od 15.00 hod na sále KD Dražice za účasti 33 
koštérů, kteří koštovali celkem 34 vzorků pá-
lenek ve 4 kategoriích. Košt se tradičně konal 
pod patronací a s podporou obce Dražice a fir-
my Sakutus. Zvláštní poděkování opět patří 
Ivanovi Šimákovi nejen za zpracování letošní-
ho loga, ale i  za  přípravu a  provedení vkusné 
hudební produkce dokoštné, kde nás spolu 
s Pavlínou Fousovou bavili téměř do půlnoci.

Nejvíce vzorků pálenek bylo vyrobeno v pa-
lírně v Pohoří, která byla letos i nejúspěšnější.

V jednotlivých kategorií bylo přihlášeno: 13 
vzorků slivovice, 9 pálenek z jablek, 6 ostatních 
pálenek a 6 vzorků do dámského koštu.

Každá kategorie se hodnotila zvlášť, kdy ka-
ždý účastník se na místě rozhodl kolik a které 
kategorie pálenek okoštuje. Celkem bylo ode-
vzdáno k  vyhodnocení 92 koštovacích lístků, 
takže většina účastníků koštovala tři kategorie.

Vyhodnocení:
1. Dámský košt
1. Ladislav Veselovský, višňovka, 
pálená v Dobešově
2. Otakar Toman, trnka z Pacova
3. Marcela Barešová, ostružina z Dobešova
2. Pálenky z jablek
1. Stanislav Benda, jabčák ze sudu pálený 
v Pohoří
2. Ladislav Veselovský, jabčák ze soudku 
z Dobešova
3. Otakar Toman, jabčák z Pacova
3. Ostatní pálenky
1. Stanislav Benda, hruškovice pálená v Pohoří
2. Ladislav Veselovský, hruškovice ze sudu 
z Dobešova
3. Josef Vaněk, hruškovice z Dobešova
4. Slivovice – královská disciplína
1. Stanislav Kos, slivovice pálená v Pohoří
2. Alenka Veselá, slivovice z Pohoří
3. Miroslav Šašek, slivovice z Dobešova

Košt ovládly pálenky vypálené v  Pohoří 
a  podruhé v  historii koštu se povedlo jedno-
mu účastníkovi vyhrát dvě kategorie (Standa 
Benda).

Všichni výše uvedení byli na závěr starostou 
obce oceněni diplomem a  drobným dárkem 
s motivem Dražic s přáním, aby se k nám zase 
brzo podívali.

Při dokoštné a  bohatém rautu, který spon-
zorovala obec Dražice, jsme dlouho diskutovali 
kvalitu letošních pálenek, která byla velmi vy-
soká.

Příští 10. ročník bude opět první sobotu 
v březnu 2023.

František Kotšmíd   

Když jsme v prosinci 2019 uspořádali 1. roč-
ník adventní degustace, tak jsme po  dohodě 
s panem starostou plánovali pořádat v předvá-
nočním čase adventní degustace pravidelně ka-
ždoročně. Jenže – člověk míní, okolnosti mění. 
Následující dva ročníky přerušil covid. Poté, co 
se covidová situace zlepšila a došlo k uvolnění 
zákazů, jsme vyslyšeli mnohé žádosti nečekat 
až do adventu a uspořádat degustaci co nejdří-
ve. A tak se 2.4.2022 za podpory obce Dražice 
uskutečnila Velikonoční degustace.

Počet zájemců byl mnohem vyšší než minule, 
proto se akce konala na sále. Sešli jsme se v 18 
hodin. Každý návštěvník obdržel skleničku s da-
tumem a názvem akce a usadil se k připraveným 

stolům. Jako host byla pozvána Jana Šrejma Ka-
čírková, významná operní pěvkyně, skvělá so-
pranistka, trojnásobná držitelka prestižní ceny 
Thálie. Jana nám hned na  počátku předvedla 
něco ze svého umění, zazpívala árii z opery Ru-
salka a nádhernou skladbu Ave Maria.

Dále již dostal slovo přední vinař z  morav-
ské vinařské obce Čejkovice Pavel Červenka, 
který přítomným postupně nabídl k degustaci 
11 druhů vín. Poutavě vyprávěl nejen o  svém 
vinařství, ale hlavně o  víně, o  jeho pěstová-
ní i  zpracování. Každý z  přítomných se mohl 
na  cokoliv zeptat a  na  vše dostal odpověď. 
K vínu bylo na stolech připraveno občerstvení 
a voda. 

Přežili jsme! Degustace moravských vín
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Plánované
kulturní a společenské 

akce
11. 5. 2022 – od 13:00, MŠ 

Zápis dětí k předškolnímu 
vzdělávání do MŠ

3. 6. 2022 – od 17:00, SA
Dětský den

4. 6. 2022 – od 10:30, KD
10. ročník srazu motocyklů 

československé výroby 
ve 11:30 Výjezd na vyjížďku

11. 6 . 2022 – od 08:00, Skalákovi
Jarní tenisový turnaj 4her

24. 6.2022
čas a místo bude upřesněno

Pouťová zábava + Vítání léta – 
Klávesy Band

26. 6. 2022 – obec
Pouť 2022

28. 6. 2022 – od 17:00, KD
Školní akademie ZŠ 

a MŠ Dražice

Sbor pro 
občanské záležitosti

JUBILANTI (leden - duben)
Jaruška Růžičková  Dražice čp. 169
Julie Vršková  Dražice čp. 89
Jaroslava Levová  Dražice čp. 122
Jiřina Chvalová  Dražice čp. 2
Mária Volková  Dražice čp. 180
Jiřina Knotková  Dražice čp. 173
Pavlína Plachá  Dražice čp. 96
Daniel Gálik  Dražice čp. 142
Anna Čopjanová  Dražice čp. 171
Věra Soldátová  Dražice čp. 23

Všem jubilantům přejeme do dalších let 
pevné zdraví, mnoho spokojenosti 

a osobní pohody.

NARODILI SE
Dopitová Laura  Dražice čp. 190
Paleček Jan  Dražice čp. 213
Boháčová Laura  Dražice čp. 260

Miminkům přejeme do života jen to nejlepší.

Vydává se 3krát ročně. Dražický občasník vydává obec Dražice; Dražice č. p. 166, 391 31 Dražice,
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Redakční rada: šéfredaktor: Eliška Pospíšilová, 
členové rady: Lubomír Smažík, Ivan Šimák, Blanka Čítková

Žádáme přispěvatele, aby své příspěvky zasílali na e-mail: obcasnik@obecdrazice.cz.
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6,8    6, S    8   6,8  

13:31 13:41 13:59 14:35 15:12 15:54 16:19 16:32 17:02 17:42 18:05 18:41 19:38 21:19

Odjezdy autobusů Tábor–Dražice
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5:08 5:15 5:30 5:45 6:00 6:04 6:30 6:50 10:10 10:20 11:10 12:10 12:50 12:55 13:45

8    8  8  ,S ,6,8 8,S  

14:10 15:00 15:10 15:22 15:40 16:25 16:30 17:10 17:30 18:20 19:20 20:10 22:30

Vysvětlení značek a poznámek

 – Jede v pracovní den 6 – Jede v sobotu

P  – Nejede o školních prázdninách 7  – Jede v neděli

S – Spoj má určitá specifika -sledujte jízdní řád 8  – Jede v neděli a státem uznané svátky

   Nestaví na „západě“

5 – Jede v pátek

Aktuálně platné jízdní řády jednotlivých dopravců naleznete v autobusových zastávkách nebo na www.idos.cz.

Odjezdy autobusů Dražice–Tábor
Platí od 1. 3. do 11. 6. 2022

Vstupenky byly slosovatelné a losování pro-
bíhalo vždy mezi degustacemi jednotlivých 
vzorků. Ceny jsme věnovali jednak my, dále 
obec Dražice a Pavel Červenka.

Každý z 80 účastníků měl možnost vyplnit 
anketní lístek se třemi jednoduchými otázka-
mi: „Které víno vám nejvíc chutnalo?“, „Máte 
pro nás nějaký vzkaz?“ a „Měli byste zájem zú-
častnit se příští degustace?“

A odpovědi? 
Degustace se všem přítomným líbila. Nej-

více chutnalo Mysterium, Tramín, Sauvignon 
a Zweigeltrebe. A pár vzkazů na závěr: „Skvělé, 
děkujeme.“, „Povedená akce, skvělá Jana Šrej-
ma Kačírková, výborné víno.“, „Úžasné, těšíme 
se na příště“, „Opakovat, opakovat, opakovat“, 
„Moc se mi líbilo vyprávění o víně“, „Velmi pří-
jemný večer“, „Úžasný pěvecký výkon“, „Moc 
děkuji za  krásný večer, především jsem omá-
mená paní Kačírkovou, moc krásný zážitek“, 
„Dost dobrý. Opakovat, ale dříve!!“, „Bylo to 
krásné! Příště zase!“

Oficiální část degustace zakončila Jana 
Šrejma Kačírková zpěvem moravských lido-
vek. Kdo by si ale myslel, že tím skončila celá 
akce, ten by se velice mýlil.  Kdo chtěl, mohl si 
zakoupit víno s sebou domů. A kdo chtěl, ten 
mohl posedět a  užít si hezký večer s  přáteli, 

dobrým vínem a dobrým jídlem dál. A to byli 
skoro všichni. Rozcházeli jsme se až dlouho 
po půlnoci.

Těšíme se na příště.
Hana a Petr Hervířovi   

Jana Šrejma Kačírková


